

EPIC BATTLES IN THE LE MANS QUALIFYING HEATS

3 Sep 2022



The changing skies at Le Mans contributed to several unexpected developments in the Qualifying Heats of the Mondokart.com FIA Karting event currently taking place in the Sarthe region of France. A succession of brief showers on Saturday morning did not help all of the competitors. However, the verdict is in. Simo Puhakka (FIN) took the lead in KZ. Arthur Carbonnel (FRA) took the top position in KZ2. Jeroen Bos (NLD) remained the leader of the KZ2 Masters, while Mark Dubnitski (EST) took the lead in the FIA Karting Academy Trophy at the last moment.

The legendary Le Mans rain did not fail to live up to its reputation, causing numerous grip changes on Saturday morning. Racing on slick tyres in the rain or on rain tyres on a fast drying track was the situation for many competitors. The choice of the right tyre pressure was a puzzle for the mechanics. In these conditions, it was hard to avoid mistakes or bad performances. The other element to take into account was tyre management. The wear of the tyres is no joke on this circuit and their preservation was on the minds of the competitors, in particular in KZ2 where seven heats and one Super Heat have to be run with six slick tyres.

It should be noted that there were already a lot of spectators around the track on Saturday and that a much larger audience is expected on Sunday. Several influential YouTubers are following the event on site in the hope of being able to try one of these powerful gearbox karts. The FIA Karting Media Department has issued a record number of accreditations, including for some TV channels. The Finals will be broadcast by Eurosport via its app and live-streaming will continue on Motorsport.com.

50 Qualifying Heats have been run since Friday afternoon. The Super Heats will conclude on Sunday morning to settle the hierarchy of the 36 finalists before the decisive races in the afternoon. With seven

heats per driver, the KZ2 category ended at nightfall under the floodlights on Friday and Saturday.

KZ: PUHAKKA LEADS THE INTERMEDIATE RANKING

Thanks to two victories and a second place, Finland's Simo Puhakka took the lead at the end of the Qualifying Heats of the Mondokart.com FIA Karting World Championship - KZ in Le Mans. Viktor Gustafsson from Sweden did a similar job and moved up from eighth place to second place on equal points with the leader. Frenchman Jérémy Iglesias confirmed his great form by moving up from 15th to third place. Pedro Hiltbrand (ESP) came back to a convincing fourth place ahead of the fast Noah Milell (SWE). The Pex brothers (NLD) followed each other in sixth and seventh place, Jorrit (+10 pl) ahead of Stan (+16 pl). After a complicated second run, which he finished in 16th place, Emilien Denner (FRA) found himself in eighth place despite a victory and a second place. Lorenzo Trivisanutto (ITA) kept his ninth place ahead of Lorenzo Campese (ITA). Senna van Walstijn (NLD) remained 11th, while Tuukka Taponen (FIN), one of the fastest in absolute terms, dropped from seventh to 12th.

KZ2: CARBONNEL TAKES FIRST PLACE

German poleman David Trefilov crossed the finish line six times in a row as a winner, but he was disqualified from the last race because he weighed less than the regulatory minimum, which dropped him to 12th place. Frenchman Arthur Carbonnel was in the lead with three wins to his credit and a gain of five places. Swiss driver Samuel Luyet followed him in second position, equal in points with Spaniard Jorge Pescador (+10 places). Twice winner, the young Italian Cristian Bertuca was fourth and the young Briton Arvid Lindblad fifth with three victories. Valentin Fritsch (DEU) was sixth in front of Danilo Albanese (ITA), three times winner. Felix Arnold (DEU), Norton Andreasson (SWE) and Robert Kindervater (DEU) completed the top 10.

KZ2 MASTERS: BOS MAINTAINS HIS LEAD DESPITE THE RETURN OF FIAULT AND LETAILLEUR

The Qualifying Heats of the FIA Karting Masters International Super Cup - KZ2 were approached with great enthusiasm by the drivers aged 35 and over, who were delighted to take part in this first event. Six of them took a victory. Dutchman Jeroen Bos, who took pole position, managed to maintain his advantage with a first place and two convincing second places. However, two French drivers came closer, Charles Fiault and Thomas Letailleur who moved up seven places. Davide Fore' (ITA) lost a lot of ground in his first run, in addition to a penalty during the start procedure. That's why he has dropped down to 15th place in the ranking. Nick De Bruijn (NLD), who also won a heat, was seventh. Frenchman Johan Renaux took fourth place ahead of Belgian Thierry Delré, while Eric Ramon (FRA) moved up from second to sixth place. Meanwhile, Mirko Mizzoni (ITA) moved up 15 places to ninth and Arnaud Roséo (FRA) up 10 places to 10th.

DUBNITSKI TAKES THE LEAD IN THE ACADEMY

The third round of the FIA Karting Academy Trophy was full of surprises. In Qualifying Practice it was the category most affected by the rain and this continued in the heats on Saturday morning. There were six different winners in the six Qualifying Heats. Increasingly competitive, Estonian Mark Dubnitski managed to win in the very last metres of the last race to take the lead with a gain of nine places, ahead of South African Nikolas Roos. Poland's Iwo Beszterda was one of the main protagonists of the competition. He finished in third place with the same score as Roos, ahead of Aleksandar Bogunovič (SVN) in fourth. The Austrian Nando Weixelbaumer performed very well with a consistency that allowed him to keep his fifth position. Meanwhile, Guillaume Bouzar (LUX) moved up from 14th to sixth place ahead of Henry Joslyn (GBR) who moved up 10 places. William John Riley Go (PHL) secured ninth place. Winner of his first race, poleman Arthur Dorison (FRA) could not start the second and finished in 12th, far from his goal. Thibaut Ramaekers (BEL) had made up some ground in 24th position. Matias Orjuela (COL), who was 41st in Qualifying, was 25th.

Provisional programme for the Le Mans race

Sunday 4th September
08:30 - 10:10: Warm-up
10:35 - 13:05: Super Heats - start of live streaming
14:05 - 14:35: Presentation of the finalists on the pre-grid
14.40 - 17.25: Finals
17:40 - 18.25: Podiums

The Le Mans event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

BATAILLES ÉPIQUES DANS LES MANCHES QUALIFICATIVES DU MANS

Le ciel changeant du Mans a contribué à plusieurs évolutions inattendues dans la hiérarchie des manches qualificatives de l'évènement FIA Karting Mondokart.com qui se déroule actuellement dans la Sarthe, en France. La succession de brèves averses dans la matinée de samedi n'a pas réussi à tous les compétiteurs. Quoi qu'il en soit, le verdict est tombé. Simo Puhakka (FIN) a pris les commandes en KZ. Arthur Carbonnel (FRA) s'est emparé de la première position en KZ2. Jeroen Bos (NLD) est resté leader de la KZ2 Masters, tandis que Mark Dubnitski (EST) prenait au dernier moment la tête du classement intermédiaire du Trophée Académie FIA Karting.

La légendaire pluie du Mans n'a pas failli à sa réputation en provoquant de nombreux changements d'adhérence samedi matin. Courses en pneus slick sous la pluie ou en pneus pluie sur une piste séchant rapidement ont été le lot de nombreux compétiteurs. Le choix de la bonne pression tenait du casse-tête pour les mécaniciens. Dans ces conditions, il n'était pas simple d'éviter les contre-performances ou les erreurs. L'autre élément à prendre en compte est la gestion des pneumatiques. L'usure des gommages n'est pas anecdotique sur ce circuit et leur préservation ne quittait pas l'esprit des compétiteurs, notamment en KZ2 où sept manches et une Super Manche devaient être disputées avec 6 pneus slick.

Il est à noter que les spectateurs étaient déjà présents en nombre samedi autour de la piste et qu'un public beaucoup plus important est attendu dimanche. Plusieurs Youtubers influents suivent l'évènement sur place en espérant pouvoir essayer l'un de ces puissants karts à boîte de vitesses. Le département Media de la FIA Karting a délivré un nombre record d'accréditation, y compris pour quelques chaînes de télévision. Les phases finales seront retransmises par Eurosport via son app et que le live-streaming continuera à être diffusé sur Motorsport.com.

50 manches qualificatives ont été disputées depuis vendredi après-midi. Les Super Manches concluront dimanche matin la sélection et la hiérarchie des 36 finalistes avant les courses décisives de l'après-midi. Avec ses 7 manches par pilote, la catégorie KZ2 terminait à la tombée de la nuit sous la lumière des projecteurs, vendredi et samedi.

KZ : PUHAKKA EN TÊTE DU CLASSEMENT INTERMÉDIAIRE

Grâce à deux victoires et une 2^e place, le Finlandais Simo Puhakka a pris la tête à l'issue des manches qualificatives du Championnat du Monde FIA Karting - KZ Mondokart.com au Mans. Le Suédois Viktor Gustafsson a réussi un parcours similaire qui lui valait de progresser de la 8^e place à la 2^e position à égalité de points avec le leader. Le Français Jérémy Iglesias confirmait sa grande forme en remontant de la 15^e à la

3^e place. Pedro Hiltbrand (ESP) revenait à une convaincante 4^e position devant le rapide Noah Milell (SWE). Les frères Pex (NLD) se suivaient aux 6^e et 7^e places, Jorrit (+10 pl) devant Stan (+16 pl). Après une 2^e manche compliquée qu'il terminait 16^e, Emilien Denner (FRA) se retrouvait 8^e malgré une victoire et une 2^e place. Lorenzo Trivisanutto (ITA) conservait sa 9^e place devant Lorenzo Campese (ITA). Senna van Walstijn (NLD) restait 11^e, tandis que Tuukka Taponen (FIN), l'un des plus rapides dans l'absolu, rétrogradait de la 7^e à la 12^e position.

KZ2 : CARBONNEL SE HISSE À LA PREMIÈRE PLACE

Le poleman allemand David Trefilov a franchi 6 fois d'affilée la ligne d'arrivée en vainqueur, mais il était disqualifié de la dernière manche en raison d'un poids inférieur au minimum réglementaire, ce qui le faisait chuter 12^e au cumul. Le Français Arthur Carbonnel pointait en tête avec trois victoires à son actif et un gain de 5 places. Le Suisse Samuel Luyet le suivait en 2^e position à égalité de points avec l'Espagnol Jorge Pescador (+10 places). Deux fois vainqueur, le jeune Italien Cristian Bertuca se classait 4^e et le jeune Britannique Arvid Lindblad 5^e avec trois victoires. Valentin Fritsch (DEU) remontait 6^e devant Danilo Albanese (ITA), trois fois vainqueur. Felix Arnold (DEU), Norton Andreasson (SWE) et Robert Kindervater (DEU) complétaient le top 10.

KZ2 MASTERS : BOS SE MAINTIENT EN TÊTE MALGRÉ LE RETOUR DE FIAULT ET LETAILLEUR

Les manches qualificatives de la Super Coupe Internationale Masters FIA Karting - KZ2 ont été abordées avec un formidable entrain par les pilotes de 35 ans et plus, ravis de participer à cette première. Six d'entre eux ont obtenu une victoire. Le Néerlandais Jeroen Bos, auteur de la pole position, est parvenu à conserver son avantage grâce à une 1^{re} place et deux 2^{es} places convaincantes. Cependant deux Français se sont rapprochés, Charles Fiault et Thomas Letailleur remonté de 7 places. Davide Fore' (ITA) a perdu beaucoup de terrain dans sa 1^{re} manche en plus d'une pénalité lors de la procédure de départ. C'est pourquoi il rétrogradait au 15^e rang du classement. Lui aussi vainqueur d'une manche, Nick De Bruijn (NLD) se classait 7^e. Le Français Johan Renaux prenait la 4^e place devant le Belge Thierry Delré, tandis qu'Eric Ramon (FRA) passait de la 2^e à la 6^e place. Pendant ce temps, Mirko Mizzoni (ITA) progressait de 15 places au 9^e rang et Arnaud Roséo (FRA) de 10 places en 10^e position.

DUBNITSKI PREND L'AVANTAGE EN ACADÉMIE

La troisième épreuve du Trophée Académie FIA Karting n'a pas manqué de rebondissements. Dès les essais qualificatifs, c'était la catégorie la plus affectée par la pluie et cela s'est poursuivi dans les manches samedi matin. Six vainqueurs différents se sont succédé dans les six manches qualificatives. De plus en plus compétitif, l'Estonien Mark Dubnitski a réussi à s'imposer dans les tout derniers mètres de la dernière course pour prendre la tête du classement avec un gain de 9 places, devant le Sud-Africain Nikolas Roos. Le Polonais Iwo Beszterda a été l'un des grands animateurs de la compétition. Il termine en 3^e position avec le même score que Roos, mais aussi qu'Aleksandar Bogunovič (SVN) 4^e. L'Autrichien Nando Weixelbaumer réalisait de très bonnes performances avec une régularité qui lui valait de conserver sa 5^e position. Pendant ce temps, Guillaume Bouzar (LUX) progressait de la 14^e à la 6^e place devant Henry Joslyn (GBR) remonté de 10 places. William John Riley Go (PHL) assurait la 9^e place. Vainqueur de sa 1^{re} manche, le poleman Arthur Dorison (FRA) ne pouvait pas prendre le départ de la 2^e et se classait 12^e, loin de son objectif. Thibaut Ramaekers (BEL) avait repris du terrain en 24^e position. 41^e en qualification, Matias Orjuela (COL) remontait 25^e.

Programme prévisionnel de l'épreuve du Mans

Dimanche 4 septembre

08h30 - 10h10 : Warm-up

10h35 - 13h05 : Super Manches - début du live streaming

14h05 - 14h35 : Présentation des pilotes finalistes en pré-grille

14h40 - 17h25 : Finales

17h40 - 18h25 : podiums

L'épreuve du Mans est à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.

© Photo FIA Karting / KSP

PARTNERS

EXPRIT
RACING KART

LeCONT



MGtires
Racing

MONDOKART
Racing



panta
MOLGROUP ITALY
RACING FUEL

VEGA
High Technology in Karting Tyres